
 

   Till: 
 Miljö- och energidepartementet 

   103 33 Stockholm 
 

   

 

REMISSYTTRANDE 
 
    

 

Från värdekedja till värdecykel – så får Sverige en 
mer cirkulär ekonomi (SOU 2017:22) 
 

SABOs synpunkter 
 
SABO är positiv till en utveckling där vi går från en linjär ekonomi till en cirku-
lär ekonomi. Det innebär att resurserna nyttjas effektivt och att deras värde 
upprätthålls genom lång användningstid, möjlighet att reparera, återanvända 
och återvinna varor och material. Redan idag eftersträvar de allmännyttiga bo-
stadsföretagen ett sådant synsätt i sin verksamhet såväl vad gäller nyprodukt-
ion som renovering och förvaltning. 
 
Många av våra medlemsföretag arbetar sedan länge med att underlätta för 
hyresgästerna att källsortera nära bostaden och med att informera om avfalls-
förebyggande åtgärder. 
 
Självklart ska de allmännyttiga bostadsföretagen – som är ägda av kommu-
nerna – ta ansvar för att förebygga avfall i sin egen verksamhet, inte minst som 
en förebild för sina hyresgäster.  
 
Det finns ett intresse bland hyresgäster av att dela på nyttigheter som verktyg, 
redskap, fordon och övernattningsrum för gäster. Bostadsföretagets uppgift är 
främst att fungera som en möjliggörare för sådan verksamhet, men det hindrar 
inte att hyresgäster i vissa fall kan ha tillgång till bolagets resurser. Bostadsfö-
retaget kan också medverka till att det finns säkra, närbelägna cykelparke-
ringar, trygga cykel- och gångvägar samt tillgång till bilpooler. 
 
SABO anser att arbetet med att styra mot en hållbar design behöver priorite-
ras. Dagens produkter är inte designade för längre hållbarhet och förbättringar 
på detta område skulle välkomnas av både konsumenter och näringsidkare.  
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SABO är generellt positiv till utredningens ansats men avstår från att lämna 
synpunkter på de konkreta förslagen eftersom de inte har direkta konsekven-
ser för våra medlemsföretag. 
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